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AMENDEMENT   
 
 
Betreft: Schrappen OZB-compensatie      
 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 4 juli 2016. 
 
Aan de orde: Perspectiefnota 2017-2020    
 
 
Overwegende dat: 
 De voorgestelde OZB-compensatie zelfs volgens coalitiepartijen geen serieus materieel belang heeft 

en uitsluitend bedoeld is om coalitieafspraken uit te voeren 
 Er tegelijkertijd met deze compensatie nog altijd een grote bezuinigingsoperatie bezig is, waarvan 

de gevolgen dagelijks vele Zwollenaren raken 
 Het verlagen van de OZB een degressief effect heeft op het Zwolse belastingbeleid en daarmee dus 

hogere inkomens relatief zal bevoordelen; dat dit ook expliciet de bedoeling is van deze maatregel 
 

Van mening dat: 
 Besluiten van de Zwolse gemeenteraad zouden moeten worden genomen op grond van rationele 

afweging van de belangen van de stad, niet van belangen van coalitiepartijen 
 Dat het geen pas geeft de Zwolse OZB-belastingen te gebruiken voor symboolpolitiek 
 Dat het onredelijk en onwenselijk is om in bezuinigingstijd en in tijd van groeiende tweedeling een 

maatregel te nemen die –al is het symbolisch- de hogere inkomens van de stad bevoordeeld en de 
inkomsten van de gemeente structureel negatief beïnvloedt. 

 
De Zwolse raad spreekt uit: 
 Beslispunt 5 te schrappen  

 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP;  GroenLinks 
Frank Futselaar     Patrick Rijke 
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Amendement Hoorzitting transformatienota 
 
Zwolle, 4 juli 2016 
Onderwerp: besluitvorming over de inhoud van de transformatienota 
 
 
Gelezen de beslisnota Perspectiefnota 2017-2020 
 
overwegend dat 
- met de Transformatienota belangrijke veranderingen op het gebied van het brede 

sociale domein in gang worden gezet 
- tijdens de debatten over de Perspectiefnota slechts in beperkte mate aandacht is 

besteed aan de veelheid aan ideeën, plannen en voorstellen uit de Transformatienota 
- er nog diverse stukken zijn aangekondigd (o.a. over de wijkteams, de inclusieve 

arbeidsmarkt, het right to challenge) 
 
van mening dat 
- een dergelijke nota een volledige raadsbehandeling verdient: informatieronde, 

debatronde, besluitvorming 
- de veranderingen op het sociaal domein in samenhang dienen te worden besproken 
 
van plan 
- na de zomer een hoorzitting te organiseren waarvoor allerlei betrokken partijen, 

organisaties en inwoners worden uitgenodigd  
- de opbrengst van de gesprekken die raadsleden voeren in het kader van de 

Democratic Challenge "De cliënt centraal", in te brengen bij de bespreking van de 
transformatieplannen   

 
stellen wij de raad voor het voorstel als volgt te wijzigen: 
 
beslispunt 2 te schrappen  
 
Namens fractie GroenLinks 
Patrick Rijke 
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AMENDEMENT 
 

Betreft: Diensten in en aan huis 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 4 juli 2016 
 
Constaterende dat: 
- in de transformatie sociaal domein, bijlage bij de stukken met betrekking tot de 
perspectiefnota op pagina 19/20 staat 'Daarnaast willen we dat aanbieders DIAH alle 
trajecten moeten kunnen aanbieden. Dit betekent dat één aanbieder (al dan niet met 
onderaanbieders) alle diensten in en aan huis aanbiedt. 
 
Van mening dat: 
- Kleinere aanbieders hiermee nooit zelfstandig hulp kunnen bieden, maar als een soort ZZP-
ers door grotere organisaties kunnen worden ingezet, 
- Zij hiermee alleen maar een aanvulling zijn voor de grote aanbieders en bijvoorbeeld bij 
speciale wensen van zorgvragers worden ingezet wanneer de grote organisatie hiermee 
akkoord is, 
- Het contract dan ook door de grotere aanbieders van zorg weer beëindigd kan worden, 
- Hierdoor de voordelen voornamelijk zijn voor de grote aanbieders, 
- ook kleinere organisaties groeikansen moeten krijgen, 
 
 
Stemt in met het voorstel met de volgende wijziging: 
Op pagina 19 en 20 de tekst: 'Daarnaast willen we dat aanbieders DIAH alle trajecten 
moeten kunnen aanbieden. Dit betekent dat één aanbieder (al dan niet met 
onderaanbieders) alle diensten in en aan huis aanbiedt', te verwijderen. 
 
 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP;  
 
 
 
Sandra Drost 
 
 



 

 

 

Amendement 

 

De Raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op dinsdag d.d. 4 juli 2016 

 

Gelezende de perspectiefnota 2017 - 2020 

stellen de ondertekenaars middels dit amendement de Raad voor om € 750 K van de incidentele 

meevaller 2016 ten bedrage van € 12 mio vrij te maken voor: 

• het budget sport- incidenteel 

 

Toelichting: 

De gemeente Zwolle gaat in 2016 binnen het sportdomein een nieuwe inventarisatie maken op het 

gebied van achterstallig onderhoud en direct noodzakelijke faciliteiten (zoals bv extra 

kunstgrasvelden). De uitkomsten daarvan zullen- op basis van prioriteit- in uitvoering geplaatst gaan 

worden. De kosten van deze uitvoering kunnen bekostigd worden vanuit het in dit amendement 

benoemde incidenteel bedrag van € 750 K. 

 

Ondertekenaars: 

 

Namens de Swollwachtfractie, 

 

William Dogger: 

 

Cemal Yildirim: 



 

 

 

Amendement 

 

De Raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op dinsdag d.d. 4 juli 2016 

 

Gelezende de perspectiefnota 2017 - 2020 

stellen de ondertekenaars middels dit amendement de Raad voor om € 2.5 mio van de incidentele 

meevaller 2016 ten bedrage van € 12 mio vrij te maken voor: 

 het budget werkgelegenheid- incidenteel 

 

Toelichting: 

Deze exercitie heeft tot doel, om perspectief op de werkgelegenheid in Zwolle vergroten! En dan met 

name voor de doelgroepen jonge starters en 50 plussers, waar de kans op het verkrijgen van een 

baan- bij werkeloosheid- het meest zorgelijk is! Bij resultaat kan tevens voorkomen worden dat 

werkzoekenden- vanuit een bijstand status- in een armoedeval terecht kunnen komen. Verder kan bij 

resultaat het aantal bijstandsgerechtigden drastisch teruggedrongen worden. De gemeente kan met 

ondersteuning van een nieuw op te zetten aanjaagteam of taskforce- naast de al bestaande goede 

initiatieven- deze € 2,5 mio als extra financiële impuls gaan inzetten/oormerken- om daarmee 

vervolgens nieuw te ontwikkelen werkgelegenheidsinitiatieven incidenteel te bekostigen.  

 

Ondertekenaars: 

 

Namens de Swollwachtfractie, 

 

William Dogger: 

 

Cemal Yildirim: 



 

 

 

Amendement 

 

De Raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op dinsdag d.d. 4 juli 2016 

 

Gelezende de perspectiefnota 2017 - 2020 

stellen de ondertekenaars middels dit amendement de Raad voor om € 2.0 mio van de incidentele 

meevaller 2016 ten bedrage van € 12 mio vrij te maken voor: 

• het budget zorg en welzijn- incidenteel 

 

Toelichting: 

De gemeente Zwolle gaat met Zwolse burgers die aantoonbaar ongewild hard zijn getroffen door de 

bezuinigingen ten gevolge van de ingezette transities, een eenmalige extra compensatieregeling  

treffen. Daarmee kan er een noodzakelijke verruiming van het welzijn- en zorgarrangementen- op 

basis van maatwerk- voor de betreffende burger mogelijk gemaakt worden.  De kosten van deze 

uitvoering kunnen bekostigd worden vanuit het in dit amendement benoemde incidenteel bedrag 

van € 2 mio. 

 

Ondertekenaars: 

 

Namens de Swollwachtfractie, 

 

William Dogger: 

 

Cemal Yildirim: 
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MOTIE    
 
Betreft: Perpectiefnota 2017-2020 
Onderwerp: OZB gebruikersdeel 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op vrijdag 4 juli 2016 
 
Overwegende dat: 
 Het college in haar notitie Informatienota beantwoording motie SP verschuiving OZB niet-

woningen stelt dat een verschuiving van de OZB voor niet-woningen van het gebruikersdeel naar 
uitsluitend het eigenaarsdeel verschillende positieve effecten meebrengt 

 Dat tot deze effecten behoren een vermindering van de administratieve lasten 
 Dat tot deze effecten behoren een verlaging van de belastingdruk (7%) voor de categorie niet-

woningen waarbij hetzelfde persoon of bedrijf zowel gebruiker als eigenaar is (meestal kleinere 
zelfstandige ondernemers) 

 Dat tot deze effecten behoren een mogelijke positief effect op de leegstand in de stad, omdat het 
onaantrekkelijk wordt een pand te laten leegstaan. 

 Als het belangrijkste negatieve effect wordt genoemd de verhoogde lasten voor de eigenaren, die 
gezien langlopende huurcontracten deze extra lasten niet gemakkelijk kunnen compenseren in de 
huurprijs 

. 
Van mening dat: 
 Met name kleine ondernemers gebukt gaan onder lasten, waardoor het bevorderlijk is als deze 

zonder groot verlies voor de gemeente kunnen worden verlaagd. 
 De leegstand van panden in de stad een groot en nijpend probleem is dat met alle mogelijke 

middelen moet worden aangepakt 
 De onredelijkheid van plotseling stijgende lasten voor pandeigenaren kan worden ondervangen door 

een dergelijke regeling geleidelijk in te voeren 
 

De Zwolse raad verzoekt het college: 
 Bij de begroting 2017 te komen met een voorstel voor het geleidelijk afschaffen –gedurende een 

overgangsperiode van 10 jaar- van het gebruikersdeel van de OZB voor niet-woningen en daarbij 
het eigenaarsdeel zodanig verhogen dat de gemeentelijke inkomsten uit OZB voor niet-woningen 
nagenoeg gelijk blijft.  
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
Namens de fractie van de SP; 
 
 
Frank Futselaar 
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MOTIE    
 
Betreft: Perpectiefnota 2017-2020 
Onderwerp: GBLT ombudsman 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op vrijdag 4 juli 2016 
 
Overwegende dat: 
 De dienstverlening van het GBLT aan Zwolse burgers een zaak van voortdurende zorg voor de 

gemeenteraad is 
 Het aantal bezwaren tegen het GBLT afgelopen jaar is gestegen 
 Er op dit moment voor Zwollenaren na de bezwaarmogelijkheden binnen het GBLT geen andere 

beroepsmogelijkheid meer is dan de Nationale Ombudsman 
 De gemeente Zwolle als overheidsorgaan is aangesloten bij de Overijsselse Ombudsman, evenals 

een groot aantal andere gemeenten en waterschappen in de regio.  
 Dit niet geldt voor het GBLT 
. 
Van mening dat: 
 Bezwaar en beroepsmogelijkheden voor Zwollenaren zo laagdrempelig mogelijk dienen te zijn 
 Op dit gebied de Provinciale Ombudsman een voorkeur zou moeten hebben 

 
De Zwolse raad verzoekt het college: 
 Er binnen het GBLT voor te pleiten dat het GBLT voor wat betreft haar dienstverlening aan Zwolse 

burgers (en bij voorkeur ook wat betreft ingezetenen van het Waterschap Groot Salland) zich 
aansluit bij de Overijsselse Ombudsman 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
Namens de fractie van de SP;  GroenLinks 
 
 
Frank Futselaar    Patrick Rijke 
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MOTIE 

Intensivering Businesscase “Werken aan minder bijstand” 

 

De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 4 juli  2016. 

Gehoord hebbend de beraadslaging over de Perspectiefnota 2017-2020 

 
Overwegende dat: 

• Met de uitvoering van de motie businesscase “Werken aan minder bijstand” in 2015 160 mensen 

instroomden om vitaler te worden, ervaring op te doen en aan het werk te komen;  

• Tot nu toe 54 mensen zijn uitgestroomd naar werk; 

• In de Transformatienota Sociaal Domein € 250.000 is opgenomen voor het ondersteunen van 

effectieve publiek-private partnerships;  

• Volgens het College de doorontwikkeling van de businesscase hier onderdeel van kan uitmaken.  

 

 
Van mening dat: 

• De businesscase goed past in de brede banen ambitie van het college; 

• De businesscase tot nu toe heeft gekost € 281.000,00 versus opgeleverd bijna het dubbele;  

• De businesscase haar succes kan vergroten door een uitbreiding op het gebied van meer mensen te 

helpen en/of meer partners te laten deelnemen. 

 

Verzoekt het college: 

• Businesscase verdiensten en een passend aanvullend deel van de gealloceerde middelen van 

250.000 euro uit de Transformatienota Sociaal Domein in te zetten voor een uitbreiding / 

intensivering van de businesscase. 

 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 

 

VVD 

Aly van der Vegte 

Johran Willegers 
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Toelichting 

In de periode 2015 zijn 160 mensen ingestroomd in de businesscase. Een deel van deze groep heeft 
een traject doorlopen waarbij zij ‘passieprofielen’ hebben opgesteld om achter hun talenten en passie 
te komen (78 in totaal). Daarnaast hebben 98 mensen deelgenomen aan trainingen ‘goed 
werknemerschap’ en zijn door 68 workshops gevolgd om hen klaar te stomen voor werk. Tot en met 
februari 2016 zijn 54 personen uitgestroomd naar werk. De meerderheid van hen is ook volledig 
uitkeringsonafhankelijk voor langer dan een half jaar. 
De verwachte instroom tot eind 2016 nog ongeveer 100 mensen zijn. Dit is volgens de vooraf 
geprognotiseerde instroom en dit geeft vooralsnog geen aanleiding om de businesscase nu uit 
te breiden waar het gaat om de instroom. 
Uit de businesscase is wel geleerd dat het aantal betrokken partners nog beperkt is tot de ondernemers 
die zijn aangehaakt via PEC United. De hieruit voortvloeiende baankansen zouden verder kunnen 
worden vergroot door nog meer partners te laten deelnemen. Dit leereffect nemen we mee in de 
doorontwikkeling van de businesscase. 

 

Het budget voor de businesscase was € 840.000 voor 2 jaar, dus € 415.000 voor het 1e jaar. Daarvan is 
€ 281.000 besteed. Restant ad € 134.000 wordt overgeheveld naar 2016 (met name ter dekking 
van kosten van in 2015 gestarte trajecten die doorlopen naar 2016). 

 

De doelgroep voor de businesscase zijn werkzoekenden met een bijstandsuitkering, waarvan de 
verwachting is dat zij  binnen 12 maanden aan het werk kunnen. In de regel is dit de doelgroep van de ZWA 
en ZWA intensief maar aanmelding kan ook via andere kanalen zoals b.v. het Centraal Caseload Beheer 
(CCB). Het betreft de doelgroep die door middel van training en/of werkervaring geplaatst kunnen worden op 
de arbeidsmarkt. Het streven is duurzame (minimaal 6 maanden) uitstroom naar betaald werk. Een 
cijfermatige onderbouwing is in de perspectiefnota opgenomen. Ik hoop dat je hiermee voldoende uit de 
voeten kan.   
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MOTIE    
 
Betreft: Tijd voor tijdig verstrekken (bijzondere) bijstand.         
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 4 juli 2016.   
Aan de orde: Voorjaarsstukken / perspectiefnota.   
 
Overwegende dat: 
 Zwolle voor 2015 de norm had gesteld om 89% van de aanvragen voor (bijzondere) bijstand tijdig 

binnen de wettelijke termijn af te handelen.  
 Dit een achteruitgang was ten opzichte van de nulsituatie, waarbij 93% tijdig werd verstrekt. 
 Uiteindelijk over 2015 slechts 79% van aanvragen binnen de wettelijke termijn werd afgehandeld. 
 Zwolle daarmee in meer dan 1/5 van de gevallen niet aan zijn wettelijke verplichtingen voldoet.  
 Blijkens de perspectiefnota (blz 13) nu € 256.000,00 structureel aan formatie uitbreiding zal worden 

besteed.   
 Op ditzelfde beleidsterrein het team handhaving wel ruimschoots haar doelen kon verwezenlijken. 

 
Van mening dat: 
 Handhaving belangrijk is zodat Zwolle niet de dupe wordt van mensen die de wettelijke regels niet 

in acht nemen. 
 Dit ook van belang is voor de grote meerderheid die wel rechtmatig een uitkering ontvangt.  
 Het anderzijds onwenselijk is dat de gemeente zich binnen ditzelfde beleidsterrein zelf niet aan de 

wettelijke regels houdt en daarmee rechtmatige aanvragers van (bijzondere) bijstand dupeert.   
 Frauderen weliswaar van een andere orde is dan het niet tijdig verstrekken van bijstand. 
 Het evenmin zo is dat niet terecht gebleken aanvragen alle het gevolg zijn van fraude (want deze 

zijn voornamelijk het gevolg van de ingewikkelde materie, misverstanden en reguliere fouten).  
 De medewerkers van team handhaving bij uitstek op de hoogte zijn van de wettelijke regels die 

gelden voor een rechtmatige verstrekking en daarmee vrij eenvoudig een tijdelijke bijdrage kunnen 
leveren aan het team dat de aanvragen voor (bijzondere) bijstand behandelt. 

 Daarmee kan worden gezorgd dat de gemeente eerst zelf aan haar wettelijke vereisten voldoet en 
zich daarna (terecht) weer meer kan richten op handhaving.  

 
De Zwolse raad spreekt uit: 
 Dat het college met ingang van 2017 streeft naar een 100% afhandeling van de aanvragen voor 

(bijzondere) bijstand binnen de wettelijke termijnen maar minimaal 95% stelt als norm.  
 Zodra duidelijk wordt dat deze 95% niet wordt gehaald (ondanks de structurele formatie 

uitbreiding), tijdig (tijdelijke) middelen en menskracht worden ingezet om dit wel te halen. 
 Indien dat daarmee dan nog niet mogelijk blijkt, tijdelijk een deel van de Zwolse mensenkracht van 

team handhaving in te zetten totdat deze 95% wel wordt gehaald.  
 

En gaat over tot de orde van de dag.                           
 
Namens de fractie van de SP;   
Bert Sluijer  
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MOTIE    
 
Betreft: Vierkant voor Werk Zwolle.          
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 4 juli 2016.   
Aan de orde: Voorjaarsstukken / perspectiefnota.   
 
Overwegende dat: 
 Banen, met name voor lageropgeleiden, niet voor het oprapen liggen.  
 De gemeenten Emmen, Coevorden, Hoogeveen en Hardenbeg samenwerken binnen het plan 

‘Vierkant voor Werk’. 
 Dit plan zich niet richt op gesubsidieerde banen, werkervaringsplekken enzovoorts, maar op ‘echte 

banen’ in de industrie en logistiek voor met name de lager opgeleiden.  
 
Van mening dat: 
 Aansluiting bij dit plan een impuls voor de Zwolse werkgelegenheid kan opleveren. 
 Het perspectief biedt op een reguliere baan voor mensen die op dit moment geen werk hebben.  
 Daarmee voorkomen wordt dat mensen überhaupt een beroep moeten doen op de bijstand en het 

bovendien de uitstroom uit de bijstand bevordert.    
 
De Zwolse raad verzoekt het college:  
 Te onderzoeken of en hoe Zwolle bij dit plan van de vier gemeenten kan aanhaken / aansluiten. 
 Indien dit niet mogelijk is, te onderzoeken op welke wijze aan de inhoud en doelstellingen van dit 

concrete plan in Zwolle uitvoering kan worden gegeven.  
 

En gaat over tot de orde van de dag.           
 
Namens de fractie van de SP;   Swollwacht 
Bert Sluijer    William Dogger 
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Motie    
 
 
Betreft: Meten duurzaam effect bij werken aan werk.       
 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 4 juli 2016. 
Aan de orde: jaarstukken/perspectiefnota.   
 
 
Overwegende dat: 
 Er (ook) in Zwolle gewerkt wordt aan het uitstromen van mensen uit de bijstand. 
 Daarvoor structurele vormen bestaan (bijvoorbeeld Zwolle Werkt Aanpak ZWA) en incidentele 

(zoals de Businesscase Werken Aan Minder Bijstand). 
 Ook het middel werkervaringsplek wordt ingezet als bijdrage om te komen tot uitstroom uit de 

bijstand.  
  
 

Van mening dat: 
 Het uiteraard goed is als mensen na begeleiding (bijvoorbeeld) een half jaar lang een betaalde baan 

hebben maar dat niet het einddoel mag zijn. 
 Het onvoldoende duidelijk is hoe het deze mensen daarna vergaat (vinden ze zelf weer ander werk, 

vervalt men terug in enige uitkeringssituatie..?).  
 Het dus ook onvoldoende duidelijk is wat het werkelijke effect is van de afzonderlijke initiatieven 

of trajecten op langere termijn. 
 Voor een goede beoordeling van het effect op lange termijn, het gewenst is inzicht te verkrijgen in 

verdere ontwikkeling van degenen die hulp hebben ontvangen. 
 
 
De Zwolse raad verzoekt het college:  
 Een eenvoudige werkwijze te laten ontwikkelen waarmee mensen na de afronding van hun re-

integratie hulp nog twee jaar lang (bijvoorbeeld elk half jaar) worden benaderd zodat duidelijk 
wordt of zij op dat moment (nog steeds) betaald werk hebben of niet. 

 Ditzelfde principe ook toe te passen na afloop van een werkervaringsplek. 
 Daarover te rapporteren op de reguliere verantwoordingsmomenten en daarnaast afzonderlijk 

wanneer het een incidentele vorm van re-integratie(case) betreft. 
 Hiervoor een voorstel te ontwikkelen zodat deze meting gestart kan worden per 1 januari 2017.  
 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP;  GroenLinks 
Bert Sluijer      Patrick Rijke 
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Motie 
 

Voorjaarsstukken en Perspectiefnota 
Betreft: ondersteuning bij financiële nood door zorgkosten 

 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 4 juli 2016, gehoord 
de beraadslagingen over de Voorjaarsstukken en de Perspectiefnota, 
 
constaterende dat 
• op basis van een analyse van de meest kwetsbare groepen, het bereik van regelingen 

en de effectiviteit ervan(armoedemonitor, minimaeffectrapportage en 
rapportfocusgroepen chronisch zieken en gehandicapten)verbeteringen zijn 
doorgevoerd in het armoedebeleid, 

• in de minima-effectrapportage wordt aangegeven dat huishoudens met een 
inkomen net boven 130% van het sociaal minimum, maar met een hoge zorgvraag 
door bijvoorbeeld chronische ziekte of handicap (bijvoorbeeld alleenstaanden en 
paren zonder kinderen) toch onvoldoende inkomen kunnen overhouden om in hun 
basisbehoeften te voorzien, 

• ook het bestuur van het noodfonds op basis van hulpvragen concludeert dat er soms 
een meer structureel probleem ligt bij huishoudens met een inkomen net boven 
130% van het sociaal minimum, maar met een hoge zorgvraag, 

• de grens voor veel armoederegelingen op 110% van het sociaal minimum ligt als er 
géén sprake is van chronische ziekte of handicap in het huishouden en daarmee een 
absolute ondergrens is, 

 
van mening dat 
• het noodfonds en innovatiefonds belangrijk zijn voor ondersteuning bij incidentele 

hulpvragen, maar op een andere manier maatwerk nodig is voor huishoudens met 
eenbehoefte van meer structurele aard, zoals bij huishoudens met een inkomen net 
boven 130% van het sociaal minimum, maar met een hoge zorgvraag het geval kan 
zijn, 
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roept het college op om 
• een voorstel uit te werken waardoor huishoudens met een inkomen dat hoger is dan 

de vastgestelde inkomensgrenzen voor regelingen voor financiële ondersteuning 
toch gebruik mogen maken van de betreffende regelingen wanneer het besteedbaar 
inkomen na aftrek van zorgkosten alsnog onder de betreffende inkomensgrens 
komt, 

• dit voorstel te presenteren vóór de behandeling van de begroting voor 2017, 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Johannes de Vries  Eefke Meijerink            Henk Schippers 
ChristenUnie                   PvdA                                  D66 
  
  
William Dogger             Patrick Rijke                  Sandra Drost Martijn v.d. Veen 
Swollwacht                      GroenLinks                    SP   CDA 
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MOTIE    
 
Betreft: Adequate schulddienstverlening            
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op vrijdag 13 november 2015.  
 
Overwegende dat: 
 In de begroting 2016, met name Programma 14 Inkomen bladzijde 123, 124 en 125 diverse 

streefdoelen en indicatoren worden benoemd in het kader van de schulddienstverlening. 
 Het beheersbaar maken of oplossen van problematische schulden voor Zwollenaren één van de 

doelen van dit college is.  
 Er wel aandacht is voor de wachttijd voor de eerste intake en dat ook gemeten wordt.  
 De duur, het verloop van het vervolgtraject en de diverse fasen daarin niet bijgehouden worden.  
 Er in toenemende mate signalen zijn dat de hulpverlening na de intake niet altijd voortvarend 

verloopt.  
. 
Van mening dat: 
 Het in het belang is van de direct betrokkenen, zowel schuldenaar als schuldeiser, als in het belang 

van de gemeente Zwolle is, wanneer de het vervolgtraject goed verloopt en daarin inzicht is.   
 Het op dit moment niet duidelijk is waarom (in voorkomende gevallen) de hulpverlening stokt, wat 

daarvan de oorzaak is en wie daarvoor verantwoordelijk is.  
 Inzicht in onder meer de volgende vragen daarbij van belang is:  

- Wanneer is de eerste vervolgactie ingezet na de intake. 
- Welke vervolgacties zijn in gezet. 
- Welke termijnen liggen daar tussen. 
- Welke termijnen liggen tussen de diverse vervolgfasen. 
- Welke termijn is gelegen tussen intake en afronding van de hulpverlening.  
- Door welke persoon of instantie ontstaat er vertraging in of staakt de probleemoplossing.  
- Wat is daar de (achterliggende) reden van.  
- Welke verbeteringen kunnen worden aangebracht in het totale vervolgtraject. 
- Wat is nodig om deze verbeteringen te bereiken. 
- Welke financiële middelen zijn daarvoor nodig. 
- Welke andere voorwaarden zijn daarvoor benodigd (ook externe factoren).  

 Deze vraagstelling een wezenlijk andere insteek heeft dan de VVD/D66 motie ‘Innovatie 
Schulddienstverlening 15 juni 2015’, maar aanvullend op die motie onderzocht zou moeten worden.  
 

De Zwolse raad verzoekt het college: 
 Een onderzoek te doen naar (minimaal) de vragen uit de derde bullet van ‘Van mening dat’ en dit 

jaarlijks te rapporteren met als doel een verbeterde dienstverlening.    
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
Namens de fractie van de SP; 
Bert Sluijer  
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Motie Schuldhulpfonds 
 
 
Zwolle, 4 juli 2016 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen, gehoord de beraadslaging over 
de perspectiefnota 
 
overweegt dat 
- "ca. 80% van de mensen die zich melden bij een wijkteam financiële problemen 

heeft" (Transitiecommissie Sociaal Domein, Vierde rapportage 25 februari 2016) 
- "ondersteuning op andere levensterreinen minder succesvol is als schulden en 

armoede overheersen" (nota Transformatie in het sociaal domein, 20 april 2016) 
 
weet dat 
- de gemeente Leiden jongeren met problematische schulden helpt door hun schulden 

op te kopen en zelf een regeling treft met de schuldeisers voor de totale schuldenlast.  
- de gemeente Den Haag van plan is jongeren hun schuld te laten afkopen door naar 

school te gaan, vrijwilligerswerk te doen of werk te vinden 
- niet alleen jongeren met problematische schulden te kampen hebben, getuige de 

bovengenoemde cijfers van de Transitiecommissie Sociaal Domein 
 

is van oordeel dat 
- er een breed sociaal actieprogramma nodig is om participatie te bevorderen en 

daarmee welzijn en geluk van mensen te vergroten  
- het oplossen van de schuldproblemen preventief werkt en op den duur leidt tot een 

lager beroep op zorg en ondersteuning  
- het positief saldo van de jaarrekening 2015 en met name het budget voor sociaal 

beleid dat in 2015 niet is besteed, kan worden ingezet om problemen in het sociaal 
domein op te lossen  

 
roept het college op 
de mogelijkheid te onderzoeken een schuldhulpfonds in te richten waaruit 
problematische schulden van inwoners (jong en/ of ouder) kunnen worden 
overgenomen, waarna de schuld door de inwoner aan de gemeente wordt 
afgelost 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
GroenLinks   Swollwacht 
Michiel van Harten  William Dogger 
Patrick Rijke 
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Motie studeren ondanks schulden 
  
  
De raad van de gemeente Zwolle, in vergadering bijeen op maandag 4 juli 2016, 
  
Constaterende dat 
 • Landelijk ruim 7% van de jongeren (18-27 jaar, Panteia 2015) 
een risicovolle of problematische schuld heeft. Dit betreft eerder jongeren met een lage 
opleiding en zonder werk; 
• Een schuldregeling voor jongeren lastig is omdat er vaak onvoldoende aflossingscapaciteit is 
en geen garantie op een inkomen gedurende 36 maanden; 
• Schulden ook een belemmering vormen bij het volgen van een opleiding; 
• Nationale regelingen voor studiefinanciering voor deze groep niet altijd in een oplossing 
voorzien of zelfs soms belemmerend werken zoals de WSNP; 
• studiefinanciering wettelijk niet ingezet mag worden voor het aflossen van schulden. 
 
Overwegende dat: 
• Het volgen van een opleiding bijdraagt aan het optimaal benutten van talenten en kwaliteiten 
van jongeren en iedereen een tweede kans verdient; 
• afhankelijk van de achtergrond van de problemen van jongeren instrumenten als 
budgetcoaching en budgetbeheer en begeleiding naar werk effectief kunnen zijn voor 
jongeren als een schuldregeling niet mogelijk is; 
• Er in het land goede initiatieven zijn van gemeenten die aanvullend op dit soort 
instrumenten een regeling treffen, waarbij de jongeren middels een studie een tegenprestatie 
leveren en bovendien een passende afbetalingstermijn krijgen voor hun schulden, 
bijvoorbeeld in Apeldoorn, Leiden en Den Haag. 
  
Verzoekt het college: 
• Voor de begroting 2017 uit te werken op welke wijze we jongeren met schulden 
toekomstperspectief kunnen bieden met een totaalpakket aan maatregelen waaronder ook 
instrumenten die zijn gekoppeld aan het volgen en afronden van een opleiding in; 
  
En gaat over tot de orde van de dag, 
 
 
PvdA    Swollwacht   D66    GroenLinks 
Eefke Meijerink 
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Motie passend selectiemoment en differentiatie in het onderwijs  
De raad van de gemeente Zwolle, in vergadering bijeen op maandag 4 juli 2016, 
  
 
Constaterende dat 
• In de samenleving een groeiende tweedeling ontstaat tussen hoog- en laagopgeleiden. 
• In Nederland in vergelijking met andere landen vroeg wordt geselecteerd voor het type voortgezet 
onderwijs (vmbo, havo, vwo).  
• Hierdoor weinig doorstromingskansen zijn en categoraal onderwijs ontstaat.  
• Bij brede scholen met niet-categoraal onderwijs er wel ontmoeting is tussen kinderen van verschillende 
niveau's. 
• Er in Zwolle op dit onderwerp al initiatieven worden ontwikkeld.  
 
 
Van mening dat: 
• Ieder kind de kans moet krijgen om talenten te ontdekken en ontwikkelen, ongeacht de achtergrond, 
afkomst of het opleidingsniveau van de ouders. 
• Minder contact tussen kinderen van verschillende afkomst en met verschillende achtergronden niet goed 
is voor de sociale cohesie in de samenleving.  
• Een bij het kind passend selectiemoment en differentiatie in het onderwijs bij draagt aan de individuele 
ontwikkelingskansen van een kind.  
  
 
Verzoekt het college: 
• Om innovaties in het primair en voortgezet onderwijs gericht op maatwerk voor kinderen door differentiatie 
in onderwijs en selectiemoment te ondersteunen en te stimuleren. 
• Hierover te rapporten voorafgaande aan de PPN van volgend jaar. 
 
 
 
En gaat over tot de orde van de dag, 
 
 
PvdA,   Swollwacht GroenLinks D66   Christenunie 
Sanneke Snuverink Cemal Ylidrim Patrick Rijke Martin Bleijenburg Job Looijenga 
Eefke Meijerink 
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Motie taalles in wijkcentra, sportkantines en scholen 
 
Constaterende dat: 
- Heel veel mensen in Zwolle zich vrijwillig in (willen) zetten voor de ondersteuning van 
vluchtelingen; 
- deze inzet sterk bijdraagt aan een soepele integratie van vluchtelingen in onze samenleving 
 
Overwegende dat: 
- voor veel activiteiten, bijvoorbeeld vrijwillige taalles, een binnenlocatie nodig is; 
- het voor de integratie goed is als deze locaties verspreid over de wijken van de stad 
gevonden kunnen worden en zich niet beperken tot de locaties die momenteel gratis te 
gebruiken zijn; 
- wijkcentra, sportkantines en scholen hiervoor een mooie plek zijn. 
 
Daarom verzoeken wij: 
- wijkcentra, sportkantines en scholen om hun ruimtes kosteloos ter beschikking te stellen 
voor dergelijke activiteiten gericht op ondersteuning en integratie van vluchtelingen; 
- het college dit verzoek over te brengen aan de wijkcentra en hen te ondersteunen bij de 
communicatie over hun aanbod. 
 
En gaat over tot de orde van de dag, 
 
PvdA,    D66 
Eefke Meijerink 
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JONGEREN UITSLUITEN VAN (FORMELE) MANTELZORG 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 4 juli (besluit), gelezen de 
perspectiefnota 2017 - 2020 en de nota “transformatie in het sociaal domein - voortgang en ge-
sprek” en gehoord hebbende de beraadslagingen op 20 juni,  
 
Overwegende dat: 
 
- één op de tien kinderen opgroeien met een zorgtaak voor iemand in het gezin. 
- deze jonge mantelzorgers vaak ook extra meehelpen in het huishouden of de verzorging. 
- dit ten koste gaat van hun eigen vrije tijd of tijd die ze aan school horen te besteden. 
- uit onderzoek blijkt dat als jongeren langere tijd mantelzorg verlenen dat negatieve  
 gevolgen kan hebben voor hun ontwikkeling. 
 
 
Van oordeel dat: 
 
- de gemeente Zwolle erkent dat dit zwaar kan zijn. 
- het positief is dat gemeente Zwolle het Steunpunt Mantelzorg Zwolle subsidieert voor  
 voorzieningen die deze kinderen ondersteunen en nu en dan activiteiten organiseert. 
- er door de decentralisatie en herindicatie echter een vergrote kans op overbelasting van  
 deze jonge mantelzorgers is ontstaan door onvoldoende herkenning van deze specifieke 
 situatie bij het “keukentafelgesprek”.  
- jongeren een goede basis moeten krijgen voor hun toekomst en bestaanszekerheid en  
 daarom niet formeel mogen worden belast door allerlei zware zorgtaken. 
 
Verzoekt het college: 
 
- daarom om beleid te formuleren waarbij de aanwezigheid en inzet van jongeren t/m 18 jaar 
 in het gezin niet meetelt bij de indicering en het uiteindelijke aantal uren wat we bieden  
 aan zorg en ondersteuning. 
 
En aldus: 
 
- hiermee als 2e gemeente in Nederland kinderen t/m 18 jaar uitsluit van formele mantelzorg 
 
 
 
Namens de Zwolse CDA-fractie, 
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Motie extra waardering mantelzorger 
  
 
Constaterende dat: 
- Mantelzorgers in het bevorderen van zelfredzaamheid, participatie en zorg een essentiële, 
waardevolle en onmisbare rol vervullen; 
- De gemeenteraad in 2015 een mooie en ruime regeling heeft vastgesteld om 
mantelzorgers te ondersteunen en een blijk van waardering te geven; 
  
 
Overwegende dat: 
-  Er voor mensen die met vormen van ondersteuning te maken hebben en ook voor 
mantelzorgers daardoor in 2015 veel veranderd is 
- deze veranderingen relatief soepel zijn verlopen zonder ernstige incidenten mede door de 
inzet van mantelzorgers; 
- Optimale ondersteuning vanuit de gemeente past bij alle inspanningen die in zo'n eerste 
veranderjaar met vereende krachten zijn geleverd; 
  
 
Verzoekt het college: 
- In kaart te brengen op welke wijze mantelzorgers aanvullend kunnen worden ondersteund, 
bijvoorbeeld middels respijtzorgen en daarvoor bij de begroting voorstellen te doen. 
- De mantelzorgadviesraad te vragen mee te denken over de invulling 
  
 
En gaat over tot de orde van de dag, 
 
Eefke Meijerink 
PvdA 
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MOTIE    
 
Betreft: Help de Straatdokter Zwolle.         
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 4 juli 2016.   
Aan de orde: Voorjaarsstukken / perspectiefnota.   
 
Overwegende dat: 
 Er in Zwolle mensen leven die niet naar de reguliere gezondheidszorg kunnen of de formele 

instanties (al dan niet noodgedwongen) mijden. 
 Onder andere met onverzekerden, dak- en thuislozen, uitgeprocedeerde asielzoekers, illegale 

vluchtelingen en diverse buitenlandse werknemers zich in toenemende mate een kwetsbare groep  
vormt die aan de randen van onze samenleving moet (over)leven. 

 Er ook anderszins steeds meer mensen tussen wal en schip dreigen te geraken. 
 Ondanks het feit dat we in Zwolle de zorg zo goed mogelijk inrichten, deze groep zich niet meldt bij 

de reguliere zorgverleners en zelfs niet bij de ‘achtervang’ die daarbinnen is georganiseerd. 
 Huisarts de heer R. Zoubin daarom het initiatief is gestart deze mensen als Straatdokter te helpen. 
 Hij hiervoor al praktische hulp heeft gekregen van Joop van Ommen (WRZV Hallen). 
 Voor dit initiatief inmiddels ook een stichting in oprichting in het leven is geroepen.    

 
Van mening dat: 
 Het ongewenst is dat mensen met medische problemen zich niet melden bij zorgverleners.  
 Het mijden van die zorg(verleners) een gevaar kan opleveren voor de patiënt zelf, diens omgeving 

en de samenleving in Zwolle. 
 Door tijdig zorg te kunnen verlenen aan deze kwetsbare groep mensen, kunnen bovendien onnodige 

hogere kosten en verdere problemen worden voorkomen.  
 Dit een gegeven is, ongeacht of je nu wel of niet de politieke mening bent toegedaan dat 

bovengenoemde mensen terecht geen beroep op de reguliere zorgverlening (kunnen) doen. 
 Het initiatief van de Straatdokter (huisarts de heer R. Zoubin) daarom onze aandacht verdient.    

 
De Zwolse verzoekt het college: 
 In overleg te treden met de initiatiefnemers van de Straatdokter Zwolle. 
 Daarbij te bezien of de Straatdokter in deze opstartfase dan wel structureel behoefte heeft aan hulp. 
 Te onderzoeken of en in welke vorm die gewenste hulp door de gemeente Zwolle (op afstand) kan 

worden verleend, bijvoorbeeld financieel, logistiek, organisatorisch of anderszins.  
 De raad hier voor de begroting 2017 over te informeren.  

 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP;  Swollwacht      
Bert Sluijer      William Dogger      
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Motie    
 
 
Betreft: parkeerontheffing thuiszorgmedewerker binnenstad 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 4 juli 2016. 
Aan de orde: jaarstukken/perspectiefnota.   
 

 
Van mening dat: 
- thuiszorgmedewerkers vaak ver moeten parkeren om bij de cliënten te komen 
- (thuis)zorgmedewerkers steeds vaker, steeds korter bij cliënten thuiskomen 
- door het langer zelfstandig blijven wonen van mensen er vaker een beroep op de thuiszorg zal worden      
gedaan 
- er een toenemende druk op (thuis)zorgmedewerkers is om zoveel mogelijk zorg te bieden in korte tijd 
- er in de binnenstad lastig parkeerautomaten zijn te vinden, al dan niet alleen  voor muntgeld of alleen 
PIN 
 
Constaterende dat: 
- door het langer zelfstandig blijven wonen van mensen er vaker een beroep op de thuiszorg zal worden 
gedaan en daarom thuiszorgmedewerkers dichterbij de cliënt of de zorgplekken moeten kunnen parkeren  
 
 
De Zwolse raad verzoekt het college:  
- onderzoek te verrichten om thuiszorgmedewerkers (1e en 2e lijns) een parkeerontheffing te verlenen als 
zij in de binnenstad zorg moeten verlenen 
 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP; 
Koen van Baal 
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MOTIE 

Onderzoek naar capaciteit Kunstgrasvelden 

 

De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 4 juli ’16, 

Gehoord hebbend de beraadslaging over de Perspectiefnota 2017-2020 

 

Overwegende dat: 

• De gemeente sinds 2006 op (bijna) alle Zwolse buitensportaccommodaties kunstgrasvelden 

aangelegd heeft om de kwaliteit en de capaciteit van sportparken te vergroten1; 

• Voor vervanging van kunstgrasvelden gelden gereserveerd zijn op de gemeentebegroting. 

Niet voor uitbreiding hiervan; 

• SV  Berkum en ZAC met een capaciteitsprobleem kampen waarvan deze clubs aangeven dat 

elk met slechts één kunstgrasveld te kunnen oplossen. 

 

Van mening dat: 

• Voor dit nijpende capaciteitsprobleem een oplossing gezocht moet worden, aangezien zowel 

SV Berkum als ZAC belangrijke pijlers zijn in het Zwolse verenigingsleven; 

• Een deel van de oplossing gezocht kan worden in samenwerking tussen 

amateurvoetbalverenigingen. 

 

Verzoekt het college: 

• Te onderzoeken op welke wijze een oplossing gevonden kan worden voor het 

capaciteitsprobleem ‘kunstgrasvelden’ door samenwerking tussen 

amateurvoetbalverenigingen. Waar mogelijk op stadsdeelniveau; 

• De aanleg van extra kunstgrasvelden binnen deze kaders te verkennen en terug te koppelen 

voor de Begroting 2017. 

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

VVD   ChristenUnie  PvdA    D66 

Aly van der Vegte Jolien Elshof  Frankwin Mussche  Mark Oldegarm 

Thom van Campen 

 

                                                      
1 Jaarrekening 2015, p. 118 



 

 

 
MOTIE  
 
De Raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 4 juli 2016  
 
Onderwerp: Dierenwelzijn – compensatie kosten avond- en weekenddienst dierenartsen – 
actualisatie Nota Dierenwelzijn 
 
 
Gelet op:  

 Huisdieren soms ’s avonds en in het weekend diergeneeskundige hulp nodig hebben; 

 De tarieven voor avond- en weekenddiensten van dierenartsen mensen met een krappere 
beurs kunnen tegenhouden daar gebruik van te maken;  

 Dit met zich mee kan brengen dat men diergeneeskundige behandeling uitstelt tot de 
volgende dag of ná het weekend; 

 Dit ten koste kan gaan van het welzijn i.c. de gezondheid van huisdieren; 

Van oordeel dat:  

 Huisdieren recht hebben op spoedeisende diergeneeskundige hulp; 

 Een krappe beurs voor mensen geen belemmering moet zijn deze hulp in te roepen; 

 Er een regeling zou moeten zijn voor minima waardoor, zij deze belemmering niet meer 
ervaren; 

Roept op dat: 

 Het college van B&W van de gemeente Zwolle onderzoekt of het mogelijk is een regeling te 
treffen die voorziet in compensatie van de meerkosten van het weekend- en avondtarief voor 
diergeneeskundige hulp voor mensen met een minimuminkomen; 

 Deze regeling, wanneer blijkt dat dit mogelijk is,  z.s.m. invoert en  

 De Nota Dierenwelzijn op dit punt actualiseert.  
 

 
En gaat over tot de orde van de dag! 
 
 
Namens de Swollwachtfractie; 
 
 
William Dogger 
 
 
Silvia Bruggenkamp  



 

 

 
MOTIE  
 
De Raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 4 juli 2016  
 
Onderwerp: Dierenwelzijn – jaarlijks rondetafelgesprek over stand van zaken - actualisatie Nota 
Dierenwelzijn 
 
 
Gelet op:  

 Het belang dat in deze stad aan dierenwelzijn wordt gehecht en de vertaling daarvan in de 
Nota Dierenwelzijn; 

 Dat de Nota Dierenwelzijn een dynamisch beleidsdocument moet zijn waarin nieuwe 
ontwikkelingen worden opgenomen; 
 

Van oordeel dat: 

 Via een jaarlijks rondetafelgesprek, ontwikkelingen, nieuwe inzichten en ideeën op gebied van 
dierenwelzijn in beeld kunnen worden gebracht; 

 Deze input gebruikt kan worden om de Nota dierenwelzijn jaarlijks te actualiseren; 
 

 Roept op dat: 

 Het college van B&W van de gemeente Zwolle jaarlijks een rondetafelgesprek organiseert met 
alle partijen op het gebied van dierenwelzijn en daarbij ook de politieke partijen uitnodigt; 

 Waarbij centraal staat 1) hoe partijen het huidig beleid ervaren,en wat zij daarnaast van de 
gemeente Zwolle nodig hebben en 2) welke veranderingen en ontwikkelingen zij ervaren op 
het gebied van dierenwelzijnsbeleid;  

 Het college van B&W van de gemeente Zwolle de uitkomsten van dit jaarlijkse gesprek een 
plek geeft in de Nota Dierenwelzijn dan wel de uitkomsten beschouwd als input voor visie en 
te formuleren beleid; 

 De organisatie van dit rondetafelgesprek onderdeel uitmaakt van de nota Dierenwelzijn en dat 
deze dus op dit punt geactualiseerd wordt.  

 
En gaat over tot de orde van de dag! 
 
 
Namens de Swollwachtfractie; 
 
 
William Dogger 
 
 
Silvia Bruggenkamp  
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MOTIE 
 
Perspectiefnota 2017-2020 
 
Betreft:  Grote Kerk 
 
De Raad van Zwolle in vergadering bijeen op maandag 4 juli 2016, gelezen de voorjaarsstukken 
waaronder de Perspectiefnota 2017-2020 en gehoord hebbende de algemene beschouwingen d.d. 
20 juni 2016, 
 
overwegende dat: 

- de Grote- of St. Michaelskerk de plek markeert waarvan uit de stad Zwolle is gegroeid en nu 
als rijksmonument van grote waarde is voor de stad,  

- de Grote Kerk derhalve is verbonden aan het cultuur historische verhaal van Zwolle, 
- er veel mogelijkheden zijn om de Grote Kerk een prominente rol te geven in de beleving en 

aantrekkingskracht van de binnenstad,  
- via een particulier initiatief vanaf 2015 zich een programma ontwikkelt dat wordt 

gekenmerkt door de begrippen Stadskerk, Academiegebouw, Podium en Gastheer en 
daarmee aansluit op meerdere doelstellingen van de gemeente op het gebied van cultuur en 
onderwijs en dat bovendien aansluit op de Visie Ontwikkeling Binnenstad 2030, 

- dit initiatief van belang is om de waarde van dit rijksmonument voor de stad een nieuwe 
impuls te geven, 

- investeringen in de herinrichting van de Grote Kerk een noodzakelijke voorwaarde zijn om 
aan het particulier initiatief blijvende inhoud te geven, 

- de activiteiten van het initiatief uit de eigen exploitatie worden gefinancierd, terwijl voor de 
investeringen financiering van derden noodzakelijk is, 

- het initiatief zoveel mogelijk zelfstandig financiering wil organiseren, maar daarbij wel het 
commitment en mogelijk cofinanciering van de gemeente nodig heeft; 

 
van mening dat: 

- met deze mogelijkheid tot het versterken van het cultuuraanbod en het binnenstadsbeleid 
een breder, algemeen belang is gediend, 

- dat de herinrichting goede kansen biedt om de Grote Kerk van een nieuwe waarde voor de 
stad te voorzien, 

- dat het initiatief blijkens de resultaten in 2015 mag rekenen op draagvlak in de Zwolse 
samenleving;  

 
roept het College op: 

• actief bij te dragen aan inspanningen van het stichtingsbestuur Grote Kerk Zwolle bij het 
verwerven van financiële bijdragen van andere overheden en fondsen en daarvoor zonodig 
cofinanciering te verlenen uit het Stadsontwikkelfonds, 

 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
 
ChristenUnie   D66 
Gerdien Rots   Sonja Paauw 
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Motie Atelierruimte en wonen mix  

 

Zwolle, juni 2016 

De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 4 juli 2016. 

Gelezen hebbende de beantwoording van de artikel 45 vragen over atelierruimte in de binnenstad en 
de perspectiefnota. 

 

Overwegend dat: 

- De binnenstad verandert en er behoefte is aan een mix van functies waaronder kunst en 
wonen naast winkelen. 

- De gemeente kansen ziet en pakt en dat er meer kunstwerkplaatsen, exposities en ateliers in 
de binnenstad zijn dan eerder.  

- Er onder Zwolse kunstenaars toch nog steeds behoefte is, aan duurzame betaalbare 
Atelierruimte en presentatieruimte. 

 

Van mening dat: 

- Atelierruimtes en galeries in de binnenstad bijdragen aan versterking van de binnenstad 
als cultureel gebied. 

- Zichtbaarheid van Zwolse kunstenaars bijdraagt aan de levendige stad en versterking van 
het Zwols kunstklimaat. 

- Dit ook geldt voor wijken en buurten. 

 

Vraagt het college: 

• Bij het opstellen van een nieuwe woonvisie ook de behoefte van kunstenaars mee nemen en 
met een voorstel te komen. 

• Te blijven inzetten op voldoende Atelierruimte en galeries in Zwolle met name in de 
binnenstad. 
 

 

Sonja Paauw  Michiel van Harten  

D66   GroenLinks 
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Motie  

 

Betreft: Start-up klimaat in de regio Zwolle 

 
 

De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 4 juli 2016 

 

Constaterende dat: 

• In Zwolle een groot aantal start-ups werkt aan een levendig en innovatief start-up klimaat 

in de regio Zwolle. Veel vaak jonge ondernemers wagen de stap op met hun bruisende 

idee de boer en uiteindelijk de markt op te gaan. Dat vergt lef en durf. Iets waar we in 

Zwolle doorgaans trots op zijn; 

 

• Start-ups erg gunstig zijn voor de werkgelegenheid, zeker als zij succesvol doorgroeien 

naar scale-ups, iets wat Nederland in drie jaar tijd 70.000 voltijd banen heeft opgeleverd; 

 

• Ook kennisinstellingen als Windesheim, Kennispoort en culturele instellingen als de 

Stadkamer een steentje bijdragen aan dit klimaat. Kennis en kunde van gevestigde en 

succesvolle ondernemers in de regio Zwolle wordt daarbij graag (maar soms nog te 

weinig) benut, op die manier wordt vanuit diverse disciplines gebouwd aan een 

ecosysteem voor start-ups; 

  

• Ook op landelijk en Europees niveau veel aandacht is voor het belang van een sterk start-

up klimaat, getuige onder andere het Startup Fest Europe, waarbij prins Constantijn als 

opvolger van mevrouw Neelie Kroes ambassadeur en vice-voorzitter en speciaal adviseur 

van eurocommissaris Andrus Ansip is voor deze vorm van innovatief ondernemerschap, de 

start-ups. De StartupDelta2020 is een anderhalf jaar durend project waar we in Zwolle als 

regio graag aan meewerken; 

 

• We helaas moeten constateren dat we in de vaart der volkeren Zwolle op landelijk niveau 

nog niet (h)erkend wordt als kansrijke Start-up regio. Iets dat voor de start-ups die in 

Zwolle keihard werken aan een gezond ecosysteem als een lichte teleursteling wordt 

ervaren;  

  

• De synergie op dit moment nog niet optimaal wordt benut. Wij zien hier een kans en 

verantwoordelijkheid van de overheid om bij te dragen aan dat ecosysteem. Steden als 

Amsterdam, Delft, Enschede en Eindhoven gingen ons voor.  



M-22 
 

 

Vraagt het college: 

Mogelijk te maken dat de Start-up community in Zwolle zich optimaal met elkaar kan verbinden. 

Dat kan bijvoorbeeld door de organisatie van een Start-up weekend, een Start-up bootcamp of 

een Start-up accelerator te ondersteunen of te faciliteren. De uiteindelijke vorm daarin laten we 

graag aan het college over 

 

en gaat over tot de orde van de dag. 

 

 

Namens de D66 fractie,  Namens de Swollwacht fractie, 

Claudia van Bruggen   William Dogger 

 

Namens de VVD fractie,  Namens de fractie Cetin, 

Johran Willegers   Orhan Cetin 
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Motie    
 
 
Betreft: Start-ups en huisvesting 
 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 4 juli 2016. 
Aan de orde: jaarstukken/perspectiefnota.   
 
 
Overwegende dat: 

 
• De wethouder tijdens het debat heeft aangegeven groot belang te hechten aan een goed Zwols 

klimaat voor start-ups en input vanuit de raad hiervoor te verwelkomen 
 

Van mening dat: 
 Zwolle een economische succesvolle stad is maar dat er op het gebied van start-ups meer zou 

moeten kunnen gebeuren, zeker gezien het grote potentiele belang van deze bedrijven voor de stad 
 Het helpen van bedrijven om onderkomen te vinden geen primaire overheidstaak is: dat echter een 

bemiddelende functie nuttig kan zijn voor met name beginnende bedrijven 
 Er vanuit de onderwijsinstellingen wordt aangegeven dat het vinden van huisvestingen voor net-

afgestudeerde of nog studerende ondernemers in start-up vorm soms lastig is 
 Het vinden van passende huisvesting cruciaal kan zijn in de afweging van bedrijven om zich in 

Zwolle te (blijven) vestigen 
 
 
De Zwolse raad verzoekt het college:  
 Te onderzoeken of er een meerwaarde ligt voor de gemeente om een bemiddelde rol in te nemen in 

overleg met onderwijsinstellingen en vastgoedeigenaren om te zorgen dat Zwolse start-ups 
geschikte, al dan niet tijdelijke, huisvesting vinden 

 Hierover de gemeenteraad te informeren 
 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP;         D66    Swollwacht 
Frank Futselaar   Claudia van Bruggen  Cemal Yildirim 
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Motie Indexering kleine subsidies 

 
Zwolle, 4 juli 016 

De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen, gehoord de beraadslaging over 
de Perspectiefnota  

 

overweegt dat: 
- Kleine subsidies vaak verstrekt worden aan kleine subsidievragers met 

activiteiten bijvoorbeeld op het gebied van amateurkunst en sociale 
participatie. 

- Het college bijvoorbeeld rond de OZB  ook (heel) kleine bijstellingen ten 
gunste van de inwoners doorvoert.  

- De kleine subsidies al sinds enkele jaren niet meer worden geïndexeerd.  
 

is van mening dat: 
- Er geen inhoudelijk reden is deze kleine subsidies als enige te onthouden van 

een indexering, terwijl elders binnen de gemeentelijke organisatie en extern 
wel met kostenstijgingen rekening wordt gehouden.  

- Juist voor de kleine gesubsidieerde activiteiten iedere euro er 1 is. 
- Uit herstellen van de indexering ook waardering voor al deze mooie en 

belangrijke kleine initiatieven voor de stad spreekt.  
 

verzoekt het college: 
- in de begroting 2017 de indexering voor kleine subsidies te herstellen.  
- dit te voorzien van een dekkingsvoorstel, gekoppeld aan het zich 

momenteel positief ontwikkelende meerjarige financiële perspectief.  
 

en gaat over tot de orde van de dag. 

GroenLinks  
Michiel van Harten   

   

 



M-25 
 

 
 
 

 
 
Motie werkgelegenheidstoets 
 
Constaterende dat: 
- Er een forse stijging is van het aantal werkzoekenden in de gemeente Zwolle; 
- deze werkloosheid laagopgeleiden harder en langduriger treft dan hoger opgeleiden en daarmee 
leidt tot een sterkere tweedeling in de Zwolse samenleving; 
- Noodzakelijke bezuinigingsmaatregelen en transformatiegedreven veranderingen negatieve effecten 
kunnen hebben op de werkgelegenheid voor laagopgeleiden 
 
Overwegende dat: 
- in het licht van de toenemende werkloosheid onder laagopgeleiden het van belang is bij 
bezuinigingen en beleidsveranderingen ook werkgelegenheidseffecten mee te wegen; 
- het van belang is dat bij veranderingen iedereen de gelegenheid krijgt en blijft houden om mee te 
doen; 
- en dat veranderingen voor een specifieke groep niet té snel gaan waardoor zij het niet meer bij 
kunnen benen en afhaken; 
- we moeten voorkomen enerzijds een bezuiniging te realiseren die anderzijds in de vorm van een 
uitkering weer teniet wordt gedaan, in combinatie met de sociale en maatschappelijke consequenties 
en kosten van baanverlies bij een specifieke groep Zwollenaren zoals lager opgeleiden. 
 
Verzoekt het college: 
- bij toekomstige en nog uit te werken voorstellen voor beleidsveranderingen en bezuingingen een 
werkgelegenheidstoets uit toe voeren die in kaart brengt wat de effecten zijn voor de werkgelegenheid 
zodat de raad deze effecten kan betrekken in haar afwegingen met betrekking tot het voorstel. 
 
 
En gaat over tot de orde van de dag, 
 
 
PvdA,    D66    GroenLinks 
Eefke Meijerink       Patrick Rijke 
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MOTIE 

Verbetering opstelling toezichtscamera’s in de Binnenstad 

 

De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 4 juli  2016. 

Gehoord hebbend de beraadslaging over de Perspectiefnota 2017-2020. 

 

Overwegende dat: 
 
• Zowel politie als gemeente het er over eens zijn dat cameratoezicht in de 

veiligheidsketen een bijdrage levert aan de beheersing van de veiligheidssituatie in 
de binnenstad; 

• Inmiddels alle 18 toezichtscamera’s zijn vervangen voor een goede kwaliteit 
camera’s, met een betere kwaliteit van beelden en stabielere verbindingen; 

 
Van mening dat: 
 
• Betere verlichting op enkele plaatsen in de binnenstad (bijv. het Grote Kerkplein) het 

veiligheidstoezicht zou kunnen verbeteren. 
• Goede verlichting, net als cameratoezicht bijdraagt aan zowel objectieve, als 

subjectieve veiligheid. 
 
Verzoekt het college: 
 
• De strategische effectiviteit van de locaties van toezichtscamera’s in relatie tot de 

eventuele behoefte aan meer ondersteunende verlichting te evalueren; 
• De raad hierover bij de begrotingsbehandeling 2017 te rapporteren.  
 

En gaat over tot de orde van de dag. 
 

Namens de VVD Zwolle fractie 

Aly van der Vegte 

Thom van Campen 
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Motie Versterken strategisch vermogen voor toekomstbestendige binnenstad 

Zwolle, juni 2016 

De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 20 juni 2016, gelezen 
hebbende de Perspectiefnota 2016 -2020. 

Overwegend dat: 

- Er invloeden op binnensteden afkomen met een grotere impact dan de 
recente faillissementen en (tijdelijke) leegstand. (denk aan andere vormen van 
mobiliteit, wonen, werken, zorgen en verblijven, klimaatactieve stad en smart-
toepassingen)  

- De uitdagingen voor de binnenstad van vandaag niet opgelost kunnen 
worden zonder een grondige verkenning op de binnenstad van morgen. 

- Het versterken van het strategisch vermogen gebaat is bij input van buitenaf 
en kennisuitwisseling met partners. 

Van mening dat: 

- Onderzocht moet worden welke effecten de genoemde invloeden op onze 
binnenstad kunnen hebben, welke kansen en bijbehorende acties die 
opleveren. 

- De inzichten die een dergelijk onderzoek oplevert, het strategisch vermogen 
van de gemeente zal versterken. 

- Het traject visie Binnenstad naast de eigen stedelijke input, gebaat is bij 
conceptontwikkeling die concrete handvatten ontwikkelt voor de ‘binnenstad 
van de toekomst’.  

- Aansluiting als stedelijk partner bij de tweede fase van CONCEPT 
BINNENSTAD* van Platform 31 om zo de effecten van bepaalde concepten te 
ervaren hierbij een concrete kans is. 

 

Vraagt het college: 

- Benodigde professionele kennis op het gebied van ontwikkelingen 
binnensteden te betrekken bij het proces tot een nieuwe visie op de Zwolse 
binnenstad en zo het strategisch vermogen te vergroten. 
 

 

Sonja Paauw 
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D66 

* CONCEPT BINNENSTAD onderzoekt, in samenwerking met projectpartners en externe experts, 
welke effecten veranderingen op binnensteden hebben en welke kansen die opleveren. In een Living 
Lab worden de meest interessante hypotheses uitgewerkt tot een reeks van prototypen voor nieuwe 
binnenstadsconcepten en –functies. Gedurende het laatste kwartaal van 2016 vertalen we deze 
prototypen naar de realiteit van de binnenstad. Kijk op: http://www.platform31.nl/nieuws/concept-
binnenstad-laboratorium-voor-de-binnenstad-van-morgen 
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MOTIE 

Onderzoek naar gratis parkeermomenten in de Zwolse Binnenstad 

 

De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 4 juli 2016. 

Gehoord hebbend de beraadslaging over de Perspectiefnota 2017-2020 

 

Overwegende dat: 

• Er in de PPN 2017-2020 ruimte is voor een structurele invulling van 187K uit reserve 
parkeren om een laatste deel van het restant van de 11 miljoen bezuinigingen in te vullen; 

• Er in 2015 voor parkeren op zondag in de Binnenstad een bedrag van 55K is opgehaald; 
• Een aantrekkelijke Binnenstad zorgt voor het bekoren van bezoekers uit de stad, regio en 

(inter)nationaal. 
 
Van mening dat: 

• Het als een extra impuls voor bezoek aan de Zwolse Binnenstad werkt indien er ook gratis 
parkeermomenten zijn voor bezoekers die met de auto komen; 

 
Verzoekt het college: 

• Te onderzoeken welke gratis parkeermomenten als een gastvrij en economie van de 
Binnenstad stimulerend gebaar kunnen worden ingelast in de periode zomer 2016-
zomer2017 en dit terug te koppelen aan de raad voor de Begroting 2017. 

 

 

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

VVD    

Aly van der Vegte  
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MOTIE    
 
Betreft: Extra parkeerplekken centrum 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 4 juli 2016.   
Aan de orde: Voorjaarsstukken / perspectiefnota.   
 
Overwegende dat: 
 Er door sommige raadsfractie geregeld aandacht wordt gevraagd voor vermeende parkeerproblemen 

in de Zwolse binnenstad 
 Het Zwolse stadhuis een eigen parkeerplaats(je) kent. 
 Deze parkeerplaats ook op zaterdag en zondag doorgaans afgesloten is voor het publiek, hoewel het 

stadhuis dan gesloten is 
 

Van mening dat: 
 Ongebruikte parkeerplaatsen in het centrum zonde zijn 
 Zaterdag de drukste winkeldag in Zwolle is en zondag een veelgebruikte evenementendag 
 Met de (tijdelijke) komst van de bibliotheek in het stadhuis er extra behoefte is aan parkeerplaatsen 

in de buurt 
 De huidige situatie zou kunnen leiden tot suggesties dat de in het weekend ongebruikte 

parkeerplaats alleen maar handig is voor Zwolse raadsleden met privé-zaken in de binnenstad 
 Dit een twijfelachtig signaal geeft, zeker in het kader van komende bezuinigingen op openbaar 

vervoer in de stad 
 

De Zwolse verzoekt het college: 
 De parkeerplaats aan de Goudsteeg in het weekend open te stellen voor het publiek. 

 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens de fractie van de SP; D66     
Frank Futselaar   Claudia van Bruggen    
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Motie verbetering winkelinformatie Zwolse binnenstad 

De gemeenteraad van Zwolle, gehoord de beraadslagingen over de 
Perspectiefnota 2017, 

Overwegende dat 

- De ontwikkelingen rondom het winkelbestand en bezoekers in de Zwolse 
binnenstad gekenmerkt worden door een grote dynamiek in gedrag van 
bezoekers 

- De informatie die over deze ontwikkelingen beschikbaar is vaak sterk 
uiteenloopt in diepgang en nauwkeurigheid, waardoor het voor 
ondernemers en de gemeente lastig is een perspectief voor de langere 
termijn te ontwikkelen (Bezoekersstromen en –gedragingen worden op dit 
moment 1 x per 2 jaar handmatig geteld en op schrift gesteld) 

- Tijdens de recente jaarvergadering van CityCentrum Zwolle een systeem 
(dat voldoet aan de privacy wetgeving) gepresenteerd is waarmee de 
bezoekersstromen permanent gemonitord kunnen worden zodat betere 
informatie over de ontwikkelings-mogelijkheden van onder andere winkels 
en winkelgebieden in de Zwolse binnenstad beschikbaar kan komen 

Van mening dat 

- Het voor alle partijen die bij de binnenstad betrokken zijn en in het 
bijzonder voor ondernemers en de gemeente van groot belang is om te 
beschikken over betrouwbare, voortschrijdende en gedetailleerde 
informatie over de bezoekersstromen in de belangrijkste winkelstraten van 
de Zwolse binnenstad 

- Up to date informatie ingezet kan worden ter ondersteuning van de 
ontwikkeling van de Binnenstad 2030  

Verzoekt het college  

- In overleg met CityCentrum de mogelijkheden van dit systeem voor Zwolle 
op korte termijn nader te verkennen 

- Bij een positieve uitkomst van die verkenning over te gaan tot aanschaf 
van dit systeem ten behoeve van alle hoofdwinkelstraten in de Zwolse 
binnenstad 

- De kosten – onder aftrek van de kosten voor het tweejaarlijkse handmatig 
tellen van de bezoekersstromen - te dekken uit het budget van € 1 mln. 
per jaar dat meerjarig beschikbaar voor de binnenstad 

En gaat over tot de orde van de dag 
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PvdA    VVD    D66 

 

Jan Slijkhuis       Aly van der Vegte  Sonja Pauw 

 

 

 

 

 

 

 

Toelichting 

- een meetpunt kost € 700 euro per jaar, de contractduur die met Locatus 
moet worden aangegaan is drie jaar; 

- om de belangrijkste winkelstraten en – gebieden te monitoren zijn zo’n 15 
tot 20 meetpunten gewenst. De kosten zijn derhalve € 10.500 tot 14.000 
per jaar; 

- daarmee is een belangrijke basisvoorziening gelegd. Winkeliers kunnen 
een extra meetpunt afnemen als zij op niveau van hun winkel willen 
meten. Zij contracteren dat dan rechtstreeks met Locatus; 

- per meetpunt is een normale energievoorziening in de nabijheid nodig. 
Pandeigenaren of –gebruikers krijgen een tegemoetkoming voor de € 7 
energieverbruik per jaar. Er is dus wel medewerking nodig van 
pandeigenaren/-gebruikers op de gewenste strategische punten. Naar 
verwachting zal dat geen problemen opleveren 

- de gemeente en Citycentrum krijgen de beschikking over toegang tot een 
dashboard. Daarop kan gezien worden hoe per uur, per dag etc. de 
passantenstroom is. Ook kan de vergelijking worden gemaakt met vorige 
week, maand, jaar (na een jaar van meedoen). N.B. Locatus biedt geen 
rapportages, gemeente en Citycentrum moeten dus zelf verzamelen, 
vergelijken, interpreteren en monitoren.  

 
In deze motie gaan wij ervan uit dat de gemeente de opstart van drie jaar 
financiert en dat daarna e.e.a. onderdeel wordt van het ZwolleFonds 
(ondernemingsfonds). 
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Motie Shared Space Nieuwe Markt 

 

Zwolle,4 juli 2016 

De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 4 juli 2016 

Gelezen hebbende de Perspectiefnota 2016 -2020. 

 

Overwegend dat: 

- Shared Space uitgaat van rekening houden met elkaar en verantwoordelijkheid van 
mensen zelf. 

- Wij van ondernemers aan de Nieuwe Markt horen dat zij hun terrassen moeten 
inperken door regelgeving rondom toegankelijkheid en dat zij dit liever niet willen.  

- Bereikbaarheid voor iedereen, van rolstoel tot automobilist, belangrijk is. 
- De terrassen in de huidige situatie een belemmering vormen voor de algemene 

toegankelijkheid, de veiligheid op de doorgaande weg en het publieke gebruik van 
het plein. 

-  

 

Van mening dat: 

- Shared space een oplossing kan zijn voor de binnenstad in het algemeen en op korte 
termijn voor de Nieuwe Markt in het bijzonder om het gebruik en de 
verblijfskwaliteit van de publieke ruimte te verbeteren. 

 

Vraagt het college: 

- Na te gaan hoe het concept shared space op korte termijn kan bijdragen aan de situatie op 
de Nieuwe Markt en op langere termijn voor de hele binnenstad en de raad hierover te 
informeren bij de begroting 2017. 

 

Sonja Paauw   

D66 
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Motie Scenario’s invoering Omgevingswet 

 

Zwolle, 4 juli 016 

De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen, gehoord de beraadslaging over 
de Perspectiefnota 

overweegt dat: 
- Er een reservering is gedaan van € 645.000 voor de invoering van de 

Omgevingswet.  
- Bij de beantwoording door het college tijdens het mening vormende debat 

over de PPN is aangegeven dat deze kosten vooral ingezet worden voor 
ambtelijk inzet , zoals bijvoorbeeld voor onderzoek naar doorvertaling van 
bestaande beleidsdocumenten, en  juridische aanpassingen rond regelgeving.  

- Door het college ook werd aangegeven dat er geen groot inspraaktraject wordt 
beoogd. 

- Het Rijk aan gemeenten een grote lokale beleidsruimte geeft bij de 
(procedures en ambities rond) uitwerkingen van de Omgevingswet.   

- In september nog nadere informatie volgt over de financieringsmogelijkheden, 
inclusief mogelijke besparingen en baten. 
 

is van mening dat: 
- De te maken keuzen rond de invoering van de Omgevingswet grote 

consequenties kunnen hebben voor de inwoners en hun leefomgeving op de 
lange termijn.  

- Het van belang is  (kennis en meningen van) de inwoners van Zwolle goed te 
betrekken, om de kansen die de Omgevingswet biedt op het gebied van 
leefbaarheid zo goed mogelijk te benutten voor de stad.  

- Vanwege de grote speelruimte voor de lokale overheid, de raad aan de 
voorkant van het traject keuzen moet kunnen maken rond ambities en 
werkwijzen bij de invoering van de wet.  
 

vraagt het college: 
- voor 1 oktober 2016 een uitgewerkt voorstel aan de raad voor te 

leggen met een hoog ambitieniveau voor burgerparticipatie 
- deze ook te voorzien van een financiële paragraaf, met verwerking 

van de dan meest actuele financieringsmogelijkheden 
 

en gaat over tot de orde van de dag. 

 

GroenLinks  
Michiel van Harten       
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Motie Zwolle duurzamer met groene daken 

Zwolle, juni 2016 

De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 20 juni 2016, gelezen hebbende de 
Perspectiefnota 2016 -2020. 

 

Overwegend dat: 

 
• Overvloedig hemelwater en hittestress steeds grotere impact hebben op de leefbaarheid van 

steden en het probleem van overvloedig regenwater groter lijkt dan verwacht1 
• Zwolle op 9 maart de City Deal Klimaatadaptatie tekende en Zwolle de ambitie heeft één van 

de koplopers te worden op het gebied van klimaatadaptatie 
• Zwolle ook de ambitie heeft om de C02 uitstoot fors terug te dringen. Groene Daken 

bewezen effectief zijn, o.a. in het binden van C02 (en fijnstof) 
• In veel Nederlandse gemeenten (o.a. Apeldoorn, ’s Hertogenbosch, Leiden, Leeuwarden en 

Utrecht) subsidieregelingen bestaan om de aanleg  van groene daken te bevorderen 
• Zwolle, met  AOC De Groene Welle, een ambitieuze school heeft waar expertise, opleiding en 

onderzoek op het gebied van groene daken beschikbaar is. Kennis die kan worden omgezet 
in ondernemerschap. 

• Recent onderzoek van Rioned aantoont dat Groene Daken zeer effectief zijn voor het 
beheersen van de waterhuishouding 2 

• Onderzoek door Deltares aantoont dat vergoeding voor ecosysteemdiensten als Groene 
daken de toepassing daarvan versnelt3 
 

Van mening dat: 

• Ook veel andere partijen het belang van groene daken zien en zouden kunnen ondersteunen 
(waterschap, provincie) 

• Groene daken een positieve bijdrage leveren aan waterbuffer, leefklimaat, hittestress, 
luchtkwaliteit, natuur, milieu en biodiversiteit. 
 
 
 
 

                                                            
1 http://www.nrc.nl/next/2016/06/04/die-zware-stortbuien-komen-35-jaar-eerder-dan-was-
1624194?utm_content=buffer662e3&utm_medium=social&utm_source=twitter.com&utm_campaign=buffer 
2 www.riool.net/documents/10180/b3597110-cf86-470c-adc3-cdd5d8183937 
3 https://www.deltares.nl/app/uploads/2014/12/Vergoeding-voor-ecosysteemdiensten-DEF.pdf 
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Vraagt het college: 

• Een verkenning  te doen naar een subsidieregeling voor het aanleggen van groene daken. 
• In overleg te gaan met partners als het waterschap en de provincie voor cofinanciering van 

deze subsidie 
 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

Oswald van Dam   Frankwin Mussche   Remko de Paus 

D66     PvdA     GroenLinks 
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KADER VOOR VOORBEREIDING ‘GRONDSTOFFENPLAN’ 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op maandag 4 juli 2016, gehoord hebben-
de de beraadslagingen op 20 juni,  
 
Overwegende dat: 
 
- thans voorbereidingen worden getroffen om te komen tot een gewijzigd gemeentelijk 

‘grondstoffenbeleid’; 
- dit beleid ook invloed gaat hebben op de wijze waarop de voordelen van inzameling van 

oud papier worden benut; 
- anticiperend op dit nieuwe beleid, tussentijds overeenkomsten tussen gemeente en vereni-

gingen over de inzameling van het ‘oud papier’ zijn opgezegd; 
- dat betreffende verenigingen daarmee vooralsnog financieel worden getroffen zonder per-

spectief op een financiële oplossing; 
 
 
Van oordeel dat: 
 
- de gemeente Zwolle als betrouwbare overheid bestaande contracten (looptijd veelal tot 

2019) moet eerbiedigen; 
- verenigingen die thans (in enige mate) afhankelijk zijn van de financiële regeling rond de 

inzameling van oud papier, niet financieel de dupe mogen worden van nieuw beleid rond 
inzameling van oud papier; 

 
 
Verzoekt het college: 
 
- als kader te hanteren dat nieuw beleid t.z.v. grond-/afvalstoffen onvoorwaardelijk budget-

neutraal moet uitvallen voor betrokken verenigingen.  
 
 
Namens de Zwolse CDA-fractie, 
 
 
 
Martijn van der Veen  
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Motie Dag van de Democratie 
 
Zwolle, 4 juli 2016 
 
De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen, gehoord de beraadslaging over 
de Perspectiefnota 
 
weet dat 
- op zaterdag 10 september 2016 de Internationale Dag van de Democratie ook in 

Zwolle wordt gevierd 
 

overweegt dat 
- het belangrijk is dat iedereen betrokken is bij de democratie, de mensen die 

initiatiefrijk zijn, participeren en volop gebruikmaken van hun democratische rechten, 
en ook de mensen die uit zichzelf minder makkelijk tot initiatieven komen of meedoen 
en die de facto nauwelijks zeggenschap hebben of invloed uitoefenen op wat er 
gebeurt in hun leefomgeving 

 
is van oordeel dat 
- er een belangrijk signaal van uitgaat als de volksvertegenwoordigers hun 

volksverbindende rol uitdragen op een evenement als de Dag van de Democratie 
- er daarnaast ook structureel aandacht zal moeten worden besteed aan de door- 

ontwikkeling van de lokale democratie en het vergroten van de betrokkenheid van 
alle inwoners bij de besluitvorming in buurt, wijk en stad 

 
spreekt uit 
in woord en daad actief te zullen bijdragen aan een zo groot mogelijk bereik van 
de Dag van de Democratie onder de Zwolse inwoners 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Namens GroenLinks   Namens D66   Namens ChristenUnie 
Patrick Rijke   Sonja Paauw  Gerdien Rots 
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Motie Experiment nieuwe democratie 

Zwolle, juni 2016 

De raad van de gemeente Zwolle in vergadering bijeen op 4 juli 2016. 

Gelezen hebbende de Perspectiefnota 2016 -2020. 

Overwegend dat: 

 
• Democratie een van de drie pijlers is van het Zwolse Verhaal. 
• Onderzoek al jaren uitwijst uit dat er een dringende behoefte is aan meer (directe) 

betrokkenheid bij beleid en politiek. 
• Nieuwe technologie kansen biedt om meer mensen bij besluitvormingsprocessen te 

betrekken en zeggenschap te geven over hun eigen leefomgeving. 
• Het niet alleen gaat om het proces om te komen tot beleid, maar ook om het oordeel over te 

nemen en genomen besluiten (zoals de gemeenteraad moet geven). 
• Democratic Challenge gemeentes ondersteunt met experimenten met expertise, exposure, 

toegang tot financiering en regelruimte. 

 

Van mening dat: 

• Het belangrijk is dat burgers in staat worden gesteld om actief deel te nemen aan het 
besluitvormingsproces en invloed uit kunnen oefenen. 

• Dat het algemeen belang altijd zorgvuldig afgewogen moet worden. 
• Lokale democratie steeds belangrijker wordt omdat de taken van de gemeente groter 

worden. 
• We moeten onderzoeken hoe onze democratie er in het internettijdperk uit zou kunnen zien. 

 

Vraagt het college en de raad: 

• In 2017 een experiment uit te werken en uit te voeren met een nieuwe vorm van 
besluitvorming waarbij gebruik wordt gemaakt van nieuwe technologie. 

 

Sonja Paauw Patrick Rijke   

D66  GroenLinks 

(Inspiratiebron: De Groene Amsterdammer, Democratie in het internettijdperk, een fontein of een badje, 
Andrea Speijer-Beek & Jaap Tielbeke, 13 april 2016 en de Democratic Challenge krant juni 2016.) 
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Blauwgroene Motie 

De gemeenteraad van Zwolle in vergadering bijeen op 4 juli 2016, gelezen hebbende 
de Perspectiefnota 2016-2020. 

Overwegend dat: 

- Verschillende steden zich op 31 mei jl. zich via een Citydeal* committeerden 
aan de doorontwikkeling van de TEEB-Stad tool, gekoppeld aan de Atlas 
Natuurlijk Kapitaal. 

- De gemeente Zwolle in een leergroep betrokken was bij de oorspronkelijke 
ontwikkeling van de TEEB-stad tool* en nog steeds activiteiten op dit gebied 
heeft. 

- Groen een wezenlijke factor is in het stedelijk vestigingsklimaat. 

Van mening dat: 

- Waterveiligheid, klimaatadaptatie en gezonde verstedelijking integraal 
verbonden zijn. 

- Het tijdens planvorming kunnen onderbouwen van de baten van groen en 
blauw, de integrale kwaliteit van stedelijke ontwikkelingen zal versterken.  

- Het integraal opnemen van de groenblauwe waarden in ruimtelijke 
ontwikkelingen een mooie opmaat vormt richting de Zwolse omgevingsvisie.  

Vraagt het college: 

- Om de gemeente Zwolle opnieuw onderdeel te laten zijn van de 
ontwikkelingen die inzicht geven in de baten van groen en blauw. 

- Zich daarvoor aan te sluiten bij de Citydeal ‘waarden van groen en blauw in de 
stad’ en conform te handelen. 

Mark Oldengarm   Patrick Rijke 

D66     GroenLinks 

 

*Citydeal waarden van groen en blauw: http://www.rvo.nl/actueel/nieuws/city-deal-waardeert-groen-
en-blauw-de-stad 

*TEEB = The Economics of Ecosystems and Biodiversity. Zie voor meer 
info http://degroenestad.nl/?s=teeb en www.teebstad.nl  

http://www.rvo.nl/actueel/nieuws/city-deal-waardeert-groen-en-blauw-de-stad
http://www.rvo.nl/actueel/nieuws/city-deal-waardeert-groen-en-blauw-de-stad
http://degroenestad.nl/?s=teeb
http://www.teebstad.nl/
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